
 

DEN NORSKE KIRKE 

Lillehammer kirkelige fellesråd 

  

Lillehammer kirkelige fellesråd Telefon: 97 99 13 01 

Fåberggt 128   
2615 Lillehammer                                                                   e-post, kirkevergen: bh577@kirken.no 

PROTOKOLL FRA MØTE 

 

LILLEHAMMER KIRKELIGE FELLESRÅD  

 

Møtedato: Onsdag 29. november 2023 kl. 18:00-20:00 

Møtested: Lillehammer kirkesenter, Langes gate 1 

 

Til stede:  

Regine Klem, Carina Gjelsvik, Ragnar Granaasen, Erik A. Dahl, Bård Jostein Myhren, Åse 

Gjørstad, Jytte Sonne, Ann Catrin O. Tomten 

 

Forfall:  

Torgeir Kval 

 

Fra Administrasjonen:  

Kirkeverge Beate Husa og assisterende kirkeverge Reidun Bjørke. 

 

Saksbehandlingen varte til kl 19:30, og deretter var det felles måltid sammen med 

påtroppende fellesråd frem til kl 20:00. 

 

SAK NR SAKSTITTEL 

 

53/23  Åpning v/fellesrådsleder Regine Klem 

  Refleksjoner rundt salme 893, Jeg er en seiler på livets hav. 

 

54/23 Godkjenninger 

 Innkalling, saksliste og protokoll fra møte 4. oktober 2023. 

 

Forslag til vedtak 

Innkalling, saksliste og protokoll godkjennes. 

 

Fra behandlingen av saken: 

Regine Klem viste til at vedtaket i sak 51/23 ikke var med i protokollen. 

Forslag til vedtak var: Fellesrådet tar evalueringen til etterretning. Dette ble 

vedtatt i møtet. Det ble derfor foreslått å tilføye følgende i protokollen under 

sak 51/23:  

 

Vedtak: Som forslag til vedtak 

   

  Vedtak: 

Innkalling og saksliste godkjennes. Protokoll godkjennes med følgende tillegg 

under sak 51/23: Vedtak: Som forslag til vedtak 
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55/23  Orienteringer 

 

  Saksfremstilling 

 

  Nytt fra menighetsrådene, prosten, kommunen og kirkevergen. 

   

   I møtet ble det orientert om følgende: 

  Fåberg: 

- Erik har hatt kontakt med ny leder i menighetsrådet, blant annet om 

oppfølging knyttet til Nordseter fjellkirke. Nytt råd har møte i uke 49. 

- Blomsterutdeling til personer med runde dager gjennomført. 

  Søre Ål: 

- Nytt menighetsråd er på plass, og har kommet godt i gang. 

- Det har vært arrangert menighetsfest. Der ble det gamle rådet takket av. 

Vingrom: 

- Konfirmantjubileum er gjennomført. 

- Det har vært avholdt felles møte mellom gammelt og nytt menighetsråd. 

- Det er planlagt utdeling av blomster til personer med runde dager. 

- Det gjennomføres flere konserter i Vingrom kirke i desember. 

Saksumdal: 

- Det har vært avholdt felles møte mellom gammelt og nytt menighetsråd. 

- Konfirmantjubileum er gjennomført. 

- Det er planlagt utdeling av blomster til personer med runde dager. 

- Det ble stilt spørsmål knyttet til nytt brannanlegg i Saksumdal kirke, og 

kirkevergen bekreftet at kommunen arbeider med tilbudsgrunnlag for dette. 

Pengene til denne investeringen er blitt bevilget i inneværende år. 

- Åse oppfordret alle til å tenke på om kirken har noen kandidater til «Årets 

Gudbrandsdøl» som kåres av GD. 

Lillehammer: 

- Det var få påmeldte til konfirmantjubileum, og dette ble derfor avlyst. 

- Det er god kontroll på økonomien til menigheten nå. Assisterende 

kirkeverge opplyste om at det er kommet inn en anonym gave til 

menigheten. 

Nordre Ål: 

- Det nye menighetsrådet har konstituert seg, og oppgavene er fordelt. 

- Det var syv deltakere fra menighetsrådet på kurset for nye menighetsråd. 

Kurset ble opplevd som bra. 

Kommunen: 

- Kirken har ikke fått nedtrekk i forslaget til driftsbudsjett fra rådmannen. 

Budsjettet skal til behandling i kommunestyret i uke 49. 

- Det er varslet at det vil komme spørsmål i kommunestyret om hvorvidt 

fellesrådet kan gi tilskudd til Nordseter fjellkirke. 

Prosten: 

- Viste til biskopens fire prioriterte områder for 2024. Oppfordring til at 

menighetene skal ha et særlig fokus på aldersgruppen 0-30 år, frivillighet, 

åpne kirker og konfirmantundervisning. 

- Åse kom med innspill om at husgrupper, særlig for unge, bør vurderes som 

et viktig satsingsområde. 

Kirkevergen: 
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- Kirkevergen opplever at hun er blitt tatt veldig godt imot, og kommet godt i 

gang siden starten 1. oktober. 

- Siden sist fellesrådsmøte har det blant annet vært tre befaringer på Fåberg i 

forbindelse med opprustning av parkeringsplass (fylkeskommune, 

kommune og Norconsult, og arborist), befaring på Nordre gravlund ifm at 

Hans skadet muren ved elva, fem møter med kommunen, ett om drifts- og 

investeringsbudsjett, ett om tjenesteavtalen på gravplassene, ett om lønns- 

og økonomisystem og to om Lillehammer kapell, vært på to 

kirkelederkonferanser og en samling for nye kirkeverger, hatt møte med 

kirkeakademiet, hatt  møte med redaktør om kirkebladet, vært på samling i 

Ringebu med kirkevergene i prostiet, vært på kurs for nye menighetsråd på 

Øyer, og hatt møte med begravelsesbyråene.  

- Internt har det vært møte med tre av ansattgruppene, møte med kantorer tas 

når ny kantor i Lillehammer er på plass ved nyttår. I tillegg har hun hatt 

noen timer med kirketjener på Fåberg, Vingrom og Saksumdal og Nordre 

Ål med omvisning i kirker og på gravplasser. Neste uke skal hun på 

Lillehammer og Søre Ål. Da får hun sett hva de mener behovene er de ulike 

stedene. 

- Prost og kirkeverge har møte hver tirsdag, og har fått god dialog.  

- Hun begynner å få et greit bilde av status, både på personal, drift og 

økonomi. Men det er mange detaljer som mangler enda. Veldig takknemlig 

for Reidun, som har spisskompetanse på det meste, de jobber tett sammen.  

- Det som blir viktig fremover er å finne en enda bedre rytme på 

samhandlingen mellom alle som jobber her, særlig stabene lokalt. Skal 

blant annet jobbe med møtestruktur og med planleggingshorisonter.  

- Hele staben, begge arbeidsgiverlinjer, har deltatt på en nasjonal 

medarbeiderundersøkelse. God svarprosent. Der har kirken sentralt laget et 

oppfølgingsopplegg. Prost og kirkeverge samarbeider om oppfølgingen. 

- Kommunen har utfordret kirken på å lage en investeringsplan med lengre 

tidshorisont enn bare fire år. Den bør gå minst 10 år fremover. Dette blir en 

viktig jobb sammen med det nye fellesrådet.  

- Hun kommer til å dra rundt og besøke de nye menighetsrådene, 

forhåpentligvis sammen med prost. Nyttig å ha en dialog der begge parter 

får innblikk i ståa, og hverandres utgangspunkt.  

Forslag til vedtak 

Informasjonen tas til orientering. 

 

  Vedtak:  

Som forslag til vedtak. 

 

56/23  Regnskapsstatus pr 31. oktober 2023 

 

  Saksfremstilling 

 

Regnskapsrapporten pr 31. oktober 2023 er vedlagt. Det vil bli gitt en 

orientering, og svart på spørsmål i møtet, men rådet bes særlig om å merke seg 

følgende: 
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Lønnskostnader 

 

Vi har brukt mer penger til lønn og sosiale utgifter hittil i år enn budsjettert, og 

kommer til å overstige budsjettet ved utgangen av året. Dette har hovedsakelig 

følgende årsaker: 

1) Lønnsøkningen for 2023 ble høyere enn prognosene tilsa. Vi hadde budsjettert 

med 3 % men den reelle lønnsøkningen ble 5,4 % 

2) Helligdagstillegget for i år ble høyere enn budsjettert grunnet etterbetaling fra 

2020, jmf tidligere behandlet sak i fellesrådet 

Andre kostnader 

 

- 31105 Materiell til trosopplæring: Det som overstiger 100.000 vil tas fra 

trosopplæringsfondet 

- 31200 Annet forbruksmateriell: For lavt budsjettert 

- 31400 Annonser, reklame: Oversteget budsjett pga annonsering av ledige 

stillinger 

- 31800 Energi: Vanskelig å spå om endelig kostnad for 2023, mulig vi bruker 

mindre enn budsjettert 

- 31850 Forsikringer og vakttjenester: For lavt budsjettert 

- 31900 Husleie: Indeksregulering/for lavt budsjettert 

- 32302 Andre entreprenører: Gjelder i hovedsak vedlikehold krigsgraver, som 

kompenseres av staten, samt brøyting og bortkjøring av overskuddsmasse. 

- 32303 Egen kirkegårdsdrift: Budsjettert i tråd med fjoråret, vanskelig å vite 

behov fra år til år 

- 32503 Utgifter gravstell: Må ses i sammenheng med inntekter ført på 36503 og 

36504 

- 32700 Konsulenttjenester: Høyere enn normalt grunnet rekrutteringsbistand 

Inntekter 

 

- 36300 Festeavgift: Budsjettet er basert på en prognose fra 

gravferdsprogrammet vårt, som viser potensiell festeavgift. Vi opplever at en 

del velger å ikke fornye festetiden, noe som medfører redusert inntekt. Det er 

også en del som enda ikke har betalt, men som vi håper velger å fornye. Vi 

planlegger å gjennomføre en ringerunde. 

- 37500 Refusjon fra menighetsråd: Faktureres snarest (gjelder i hovedsak 

renholdstjenester), men forventer at inntekten blir ca 80.000, ikke 110.000 som 

budsjettert 

- 38300 Tilskudd fra kommunen: Vi har fått tilskudd til å dekke differansen 

mellom budsjettert og reell lønnsøkning, og til å dekke økt reguleringspremie 

pensjon. Totalt får vi 1.700.000 kroner ekstra i år på grunn av dette. Det dekker 

nesten fullt ut våre økte kostnader.  

Forventninger for resten av året 

 

På bakgrunn av det ekstra tilskuddet på 1.700.000 kroner kommunen har gitt 

oss, ser det ut til at regnskapet for 2023 vil komme til å gå i balanse. Vi sparer 
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også noe på lønnskostnader, da ny organist i Lillehammer først begynner 

1.1.2024 mens tidligere organist sluttet 30. september.  

 

   Forslag til vedtak: 

Regnskapsstatus pr. 31. oktober 2023 tas til orientering. 

 

Fra behandlingen av saken: 

Kirkeverge og assisterende kirkeverge orienterte kort. Det kom innspill om at 

den skriftlige fremstillingen gav et godt innblikk, og bør videreføres for nytt 

råd. 

 

Vedtak: 

Som forslag til vedtak. 

 

57/23  Evaluering av delegasjonsreglementet 

 

  Saksfremstilling 

 

Vedlagt er gjeldende delegasjonsreglement, sist vedtatt i fellesrådet 6. mai 

2020. I tillegg er vedlagt et dokument med «Spor endring» med forslag til 

endringer. 

 

Endringene som foreslås er følgende: 

 

- Navnet endres fra delegasjonsreglement til delegeringsreglement, på 

bakgrunn av følgende begrunnelse fra Språkrådet: Delegasjonsreglement 

eller delegeringsreglement? (sprakradet.no) 

- Hjemler i lover, forskrifter og kirkeordning oppdateres i tråd med skillet 

mellom kirke og stat 

- Generell språkvask 

 

Saken legges frem for drøfting, der rådet også kan foreslå andre endringer i 

tillegg til disse. 

 

  Forslag til vedtak 

   

1) De foreslåtte endringene vedtas, og reglementets navn endres fra 

delegasjonsreglement til delegeringsreglement. 

2) Fellesrådet anbefaler at det påtroppende fellesrådet får 

delegeringsreglementet til behandling i løpet av 2024. 

 

Vedtak: 

Som forslag til vedtak. 

 

58/23  Skilting av Lillehammer kirke 

 

Saksfremstilling 

 

https://www.sprakradet.no/svardatabase/sporsmal-og-svar/delegasjonsreglement-eller-delegeringsreglement/
https://www.sprakradet.no/svardatabase/sporsmal-og-svar/delegasjonsreglement-eller-delegeringsreglement/
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For en del år siden etablerte Mesna Rotary klubb skilting av bygninger i 

Lillehammer der skiltet beskrev relevant historisk informasjon om bygget. Nå 

er disse skiltene delvis ødelagt, og klubben har tatt initiativ til å reetablere 

arbeidet. Lillehammer kirke er en av bygningene de ønsker skal inngå i 

prosjektet.  

 

Ønsket er å sette opp skilt av typen «Blå skilt i hele 

landet» Se bildet. Det er i alt 31 bygninger/steder 

som er foreslått skiltet i forbindelse med prosjektet. 

Disse ligger innenfor et definert geografisk område 

i et utvidet Lillehammer sentrum. Andre eksempler 

fra listen er Lillehammer aktiemølle, kunstmuseet, 

biblioteket og jernbanestasjonen. 

 

Tekst på skiltet og plassering av skiltet foreslås av prosjektgruppen, men 

diskuteres med og godkjennes av huseiere før skiltet settes opp.  

 

Hver huseier bes om et bidrag på 3000 kroner som delfinansiering. Prosjektet 

har et totalbudsjett på 340.000 kroner, hvorav Lillehammer kommune, Mesna 

Rotary og Sparebankstiftelsen er med og bidrar med betydelige summer. 

 

Den formelle prosessen før et skilt kan settes opp på en kirke er at det må 

foreligge et positivt vedtak i kirkelig fellesråd, etter å ha forhørt seg om 

hvordan menighetsrådet stiller seg til saken. Når vedtak er fattet i fellesrådet 

skal det sendes søknad til biskopen, som har endelig godkjenningsmyndighet i 

slike saker.  

 

Egenandelen på 3000 kroner vil betales av fellesrådet. 

 

Kirkevergen har vært i kontakt med bispedømmekontoret og lagt saken frem. 

De syns dette er et positivt tiltak, og imøteser søknad fra fellesrådet. 

 

Lillehammer menighetsråd gjorde 1. november 2023 følgende vedtak: 

 

82/23 Skilting av Lillehammer kirke 

 

Vedtak: Lillehammer menighetsråd er positive til at det gis tillatelse til 

prosjektgruppen å sette opp skilt på Lillehammer kirke. 

 

 

Forslag til vedtak 

    

1) Lillehammer kirkelige fellesråd godkjenner oppsetting av skilt på 

Lillehammer kirke i tråd med beskrivelsen, og ber kirkevergen sende formell 

søknad til biskopen som har endelig godkjenningsmyndighet i saken. 

2) Lillehammer kirkelige fellesråd godkjenner at kostnaden på kr 3000 belastes 

fellesrådets regnskap. 

3) Kirkevergen får fullmakt til, sammen med arbeidsutvalget i Lillehammer 

menighetsråd, å godkjenne teksten på skiltet og plasseringen av det.  

 



 7 

  Vedtak 

  Som forslag til vedtak. 

 

59/23  Høring om tilskuddsforvaltning 

 

   Saksfremstilling 

 

Kirkerådet har sendt ut høring om tilskuddsforvaltning. I Den norske kirke gis 

tilskudd til diakoni, undervisning, kirkemusikk og trosopplæring. Tilskuddene 

kommer fra statstilskuddet som gis til rettssubjektet Den norske kirke og 

fordeles videre til lokalkirken via bispedømmerådene. I 2023 er disse 

tilskuddene på totalt 541 millioner kroner. Høringen gjelder forvaltningen av 

disse midlene. 

Høringsfrist: Onsdag 13. desember 2023 

Med bakgrunn i fristen, og at det nye fellesrådet bare har konstituerende møte 

på denne siden av nyttår, har AU bestemt at det er avtroppende fellesråd som 

behandler denne høringen. 

 

Lillehammer kirkelige fellesråd mottar finansiering gjennom de nasjonale 

tilskuddsordningene til følgende stillinger/tiltak: 

 

- 50 % finansiering av diakonstillingen 

- 100 % finansiering av kateketstillingen 

- 1,3 millioner til stillinger og materiell/tiltak til trosopplæringen 

 

I 2019 vedtok Kirkemøtet at ordningene skulle gjennomgås med sikte på 

samordning av regelverk og tildelingskriterier. Derfor har et utvalg arbeidet 

med disse problemstillingene, der de var bedt om å se på tiltak for mer lik 

praksis og administrativ forenkling av tilskuddsforvaltningen. Etter 

høringsrunden er det planlagt at Kirkemøtet 2024 skal behandle sak om 

tilskuddsforvaltningen. Høringen er åpen for alle, men i brevet som følger 

høringen står det at bispedømmeråd og kirkelige fellesråd er særlig viktige 

høringsinstanser. 

 

Utvalget har utarbeidet to alternative modeller. 

 

1) Stillingsmodellen: 

Denne bygge på dagens praksis, der det gis tilskudd til stillinger for kateket 

og diakon, og at tilskudd til diakon avhenger av 50 % finansiering lokalt. 

Da vil trosopplæringsmidlene, som i dag utbetales som et 

rammetilskudd/aktivitetstilskudd, forandres til et stillingsbasert tilskudd, 

men det foreslås av utvalget at det i tillegg gis en andel som driftsmidler til 

aktiviteter/utstyr.  

 

Utvalget skisserer to modeller for utregning av fordelingen, der modell A 

kompenserer reelle utgifter, og modell B innebærer en fordelingsnøkkel 

med en rekke kriterier, og tilskuddet gis basert på om den tilsatte oppfyller 

Kirkemøtets kvalifikasjonskrav eller ikke. Dersom den tilsatte ikke 

kvalifiserer for vigsling settes noe midler av for å stimulere til dette.  
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Ifølge utvalget oppfyller ikke denne modellen ønsket fra Kirkemøtet om 

redusert administrasjon, tvert imot vil den føre til en økt rolle knyttet til at 

en går over fra rammefinansiering til stillingsfinansiering av stillinger i 

trosopplæringen. Med modell A ovenfor vil det kreves to rapporter fra 

fellesrådet hvert år i stedet for en, og modellen oppfyller således ikke 

mandatet om forenkling. Med modell B blir det ikke en fast prosentvis 

finansiering av stillingene, og ansvaret for å dekke reell lønn fullt ut ligger 

på fellesrådet.  

 

2) Aktivitetsmodellen  

 

Denne modellen bygger på dagens praksis for tildeling av 

trosopplæringsmidler, og vil i så fall medføre at diakon- og kateketmidler, 

som i dag er stillingsbaserte, går over til å være aktivitetsbaserte tilskudd 

slik som trosopplæringsmidlene er nå. 

 

Her vil tilskuddsgiver, gjennom plan og rapportering, sikre seg at 

tilskuddsmottaker bruker midlene til de riktige aktivitetene. 

 

Siden virksomhetsansvaret ligger hos det enkelte menighetsråd, må 

menighetsrådet i denne modellen opprette plan for aktiviteter for at 

fellesrådet skal få utbetalt tilskudd.  Planen godkjennes hos 

biskop/bispedømmeråd. Etter hvert år rapporterer menighetsrådet på de 

gjennomførte aktivitetene målt opp mot plan, og det gjennomføres samtale 

mellom partene om bruk av tilskuddet. Modellen tilsier at 

bispedømmerådene må ta hensyn til spleiselaget på diakonstillingene. 

Tilskuddet er ikke avhengig av kvalifikasjonene til de ansatte. 

 

Denne modellen gjør det lettere å lønne enkeltoppdrag fordi midlene er 

knyttet til aktivitet. Den innebærer også at det kan opprettes små-stillinger, 

for eksempel til ungdommer.  

Modellen innebærer større frihet for fellesrådet, og mindre kontroll med at 

midlene går til formålet fra kirken sentralt. Denne modellen medfører 

vesentlig mindre administrasjon for bispedømmekontorene. Den gir større 

forutsigbarhet og frihet for fellesrådene, men innebærer noe mer 

administrasjon lokalt. 

 

Forslag til høringsuttalelse fra Lillehammer kirkelige fellesråd: 

 

Lillehammer kirkelige fellesråd takker for høringsbrev av 22. september 

2023, og rapport fra utvalget som ble nedsatt til å se på 

tilskuddsforvaltningen. Vi ønsker å komme med følgende høringsuttalelse: 

 

Lillehammer kirkelige fellesråd mottar finansiering av en 50 % 

diakonstilling, hvor kommunen finansierer den andre 50 % andelen. Videre 

mottar vi finansiering til en 100 % kateketstilling. Vi mottar også årlig 1,3 

millioner kroner i rammefinansiering til trosopplæringen. 
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Våre viktigste kommentarer til høringen: 

 

- Uansett valg av modell må det sikres forutsigbarhet og overgangsordninger 

slik at den valgte modellen bygger opp under, og ikke ødelegger for, 

pågående lokal aktivitet. 

 

- Forutsigbarhet er vesentlig, og for vår del er det viktig å understreke at 

dersom det vedtas en overgang fra stillingsfinansiering for diakon og 

kateket, til aktivitetsbasert finansiering for disse, må det sikres trygghet og 

forutsigbarhet for de stillingene som det allerede er personer tilsatt i. 

 

- Lillehammer kirkelige fellesråd ser fordeler og ulemper med begge 

modellene, men lander på at dersom en av modellene skal velges, ønsker vi 

oss den aktivitetsbaserte modellen. Den gir større frihet for fellesrådene, og 

mindre administrasjon for bispedømmerådene. Slik vi forstår forslaget, gir 

den noe mer administrasjon for fellesrådet, men det oppleves likevel som 

en mindre byrde, sammenlignet med å innføre stillingsmodellen, som vi 

vurderer som adskillig mer rigid.  

 

- Vi mener videre at aktivitetsmodellens fleksibilitet gjør den mer egnet som 

en passende modell for fellesråd av ulik størrelse. 

 

- Lillehammer kirkelige fellesråd ønsker å oppfordre til følgende: 

Bispedømmene bør få et klart og tydelig handlingsrom og en råderett over 

midlene, som gjør at de kan finne minnelige løsninger lokalt. Vi er usikre 

på om en felles modell er svaret for hele landet, uavhengig av fellesrådenes 

størrelse, og er redde for at det kan medføre konsekvenser som ikke er 

ønskelige. Derfor mener vi at det må lages retningslinjer som alle kan 

forholde seg til, men formuleres tydelige unntak, basert på et mulig behov 

for lokale tilpasninger. 
   

 

Forslag til vedtak: 

 Lillehammer kirkelige fellesråd vedtar forslag til høringsuttalelse, og ber 

kirkevergen sende denne innen fristen 13. desember 2023. 

 

  Vedtak: 

  Som forslag til vedtak. 

 

60/23  Eventuelt. 

Saker som ønskes tatt opp meldes i starten av møtet.  

 

Fra behandlingen av saken: 

Åse spurte om planene knyttet til organistressurs for Vingrom og Saksumdal. 

Kirkevergen orienterte om dialog med sykmeldt organist og planene fremover. 

Det arbeides med en plan for å få på plass fast vikar. 

 

Vedtak: 

Saken tas til orientering. 
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Regine Klem       Beate Husa 

Leder        Kirkeverge 

 

 

 

Lillehammer 1. desember 2023 


